
PROTOKÓŁ Nr XXVIII/2009 
 

 

z XXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 25 listopada 2009 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 10
00

,  a zakończyła o 

godzinie13
35

. Sesji przewodniczył Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 14, co stanowi 93%.W sesji udział brało 5 

pracowników urzędu gminy oraz 4 osoby zainteresowane obradami. 

 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XXVIII sesji Rady Gminy 

- stwierdzenie quorum. 

      2.   Przyjęcie protokółu z XXVII sesji. 

      3.   Realizacja zamierzeń inwestycyjnych ujętych w budżecie gminy na 2009 rok. 

      4.   Uchwalenie stawek podatków i opłat lokalnych na 2010 rok. 

      5.   Podjęcie uchwał. 

      6.   Informacja o pracy wójta między sesjami. 

      7.   Wolne wnioski i zapytania. 

      8.   Zakończenie obrad XXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1  

Otwarcie obrad XXVIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie quorum. 

 

XXVIII sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył i powitał zebranych Zbigniew 

Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono uwag. 

 

 

Ad. 2 

Przyjęcie protokółu z XXVII sesji. 
 

Protokół z XXVII sesji został przyjęty bez uwag jednogłośnie. 

 

 

Ad. 3 

Realizacja zamierzeń inwestycyjnych ujętych w budżecie gminy na 2009 rok. 
 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przedstawił realizację zamierzeń inwestycyjnych ujętych w budżecie gminy na 2009 rok. 

Informacja w załączeniu. 
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Przewodniczący otworzył dyskusję na temat przedstawionej informacji. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Poprosiła o więcej informacji na temat budowy domu kultury w Górsku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że udało się wskazać lokalizację. Po długich poszukiwaniach będzie 

budowany za panem Kosobuckim. Przygotowano mapy wysokościówki i decyzję o 

warunkach zabudowy. Były już prowadzone rozmowy z nowym projektantem. Dokumentacja 

powinna być opracowana do 30 kwietnia przyszłego roku. Zakłada się, że z chwilą 

otrzymania dokumentacji ruszy budowa. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

 

Ad. 4 

Uchwalenie stawek podatków i opłat lokalnych na 2010 rok. 
 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że projekty uchwał szczegółowo omawiane były na wspólnych posiedzeniu 

komisji. 

Poinformował, że w punkcie tym podejmowane będą następujące uchwały: 

1. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

2. w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości, 

3. w sprawie opłaty targowej, 

4. w sprawie określenia wysokości stawek od środków transportowych i zwolnień w tym 

podatku, 

5. w sprawie wysokości opłaty od posiadania psów, 

6. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych, 

7. w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego, 

8. w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia Gminnego Przedszkola w Złejwsi Małej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

 

Pytań nie było. 

 

Rada Gminy podjęła przy 11 głosach „za”, 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących 

się  

Uchwałę Nr XXVIII/167/2009 
w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od 

nieruchomości. 

 

Pytań nie było. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 
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Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVIII/168/2009 
w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 

 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 

 

Pytań nie było. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXVIII/169/2009 
w sprawie opłaty targowej 

 

 

Radny Mirosław Trzybiński poprosił o nie odczytywanie następnego projektu uchwały, 

ponieważ jest długa, a była omawiana na komisji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za podjęciem uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych i zwolnień w tym podatku. 

 

Pytań nie było. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVIII/170/2009 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i zwolnień  

                 w tym podatku 
 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wysokości opłaty od 

posiadania psów. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poinformował, że Toruń jako miasto pobiera 18 złotych od psa. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że z ustawy wynika, że opłata może wynosić do 104 złotych. 

Rolnicy są zwolnieni z opłaty za dwa psy. 

Ściągalność opłat za psy jest bardzo mała. Z reguły płacą mieszkańcy, którzy przyprowadzili 

się z Torunia. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że nie wnosi o zmianę kwoty opłaty, poinformował tylko w celu porównania. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVIII/171/2009 
w sprawie wysokości opłaty od posiadania psów 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały w sprawie wzorów 

formularzy. 

 

Pytań nie było. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVIII/172/2009 
w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania dotyczące projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego. 

 

Pytań nie było. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXVIII/173/2009 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego 

 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie opłaty za świadczenia Gminnego Przedszkola w Złejwsi 

Małej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o wpisanie do projektu , że uchwałę powierza się 

wójtowi gminy. 

Zapytał kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVIII/174/2009 

w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia Gminnego Przedszkola w Złejwsi Małej 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 10
55

 ogłosił przerwę w obradach. 

O godzinie 11
10

  wznowił obrady XXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 5 
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Podjęcie uchwał.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w tym punkcie Rada podejmować będzie 

następujące uchwały: 

1. w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Czarnowo, Gutowo, Stary Toruń, 

2. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2009 

rok, 

3. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację przez Gminę Zławieś Wielka 

projektu „kompetentna kadra, profesjonalny urząd – atutem powiatu toruńskiego” w 

ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

4. w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia kredytu długoterminowego. 

 

Odczytał projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy  w miejscowości Czarnowo, 

Gutowo, Stary Toruń. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVIII/175/2009 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Czarnowo, Gutowo, Stary Toruń 

 

 

Justyna Skwarek – skarbnik Gminy 

Odczytała uzasadnienie do uchwały zmieniającej budżet gminy na 2009 rok. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

  

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXVIII/176/2009 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 rok 
 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację przez 

Gminę Zławieś Wielka projektu „kompetentna kadra, profesjonalny urząd – atutem powiatu 

toruńskiego w ramach programu Operacyjnego Kapitał  Ludzki. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie i realizację przez Gminę Zławieś Wielka projektu „kompetentna kadra, 

profesjonalny urząd – atutem powiatu toruńskiego” w ramach programu Operacyjnego 

Kapitał  Ludzki. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVIII/177/2009 
w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację przez Gminę Zławieś Wielka  

                 projektu „kompetentna kadra, profesjonalny urząd – atutem powiatu  



 6 

                 toruńskiego” w ramach programu Operacyjnego Kapitał  Ludzki. 
 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Omówiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia kredytu 

długoterminowego. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i 

zabezpieczenia kredytu długoterminowego. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXVIII/178/2009 
w sprawie  zaciągnięcia i zabezpieczenia kredytu długoterminowego 

 

 

Ad. 6 

Informacja o pracy wójt między sesjami 
 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu do protokółu. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, jaka ilość wody jest pobierana z Torunia. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że po sesji pokaże fakturę. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poinformował, że jak zagwarantują, że proboszcz będzie minimum 5 lat to będzie „za, a jeżeli 

nie to będzie przeciwny /działka pod kaplicę w Górsku/. 

W Starym Toruniu przy Kowalczyku postawiona jest brama i budka energetyczna ustawiona 

jest w nieodpowiednim miejscu, nie wiadomo gdzie się kończy pas drogowy. 

Podatek rolny roznoszony jest przez sołtysa, czy gmina nie może ułożyć list według ulic 

ponieważ przerzucanie nakazów jest dużym utrudnieniem. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy. 

Poinformował, że nakazy drukowane są alfabetycznie i jest to sprawa programów 

komputerowych. Układanie nakazów według potrzeb należy do sołtysa nie do przeciążonych 

pracą pracowników. 

Nie spotkał się z pomyłką ze strony energetyki, szafki stawiają na krawędzi. 

 

Mirosław Kwiatkowski - kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował radnego, że cały kawałek jest w drodze. 

 

 Andrzej Pyzik – radny 
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Przypomniał, że radni podjęli uchwałę o zajęciu pasa drogowego i trzeba być 

konsekwentnym. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Inwestycje kanalizacyjne i wodociągowe na lata przyszłe są kosztowne. Zwodociągowanie 

tak, ale  kanalizację trzeba przemyśleć, żeby nie ciągnąć jej po polach i tam gdzie jest małe 

zagęszczenie. Może wybudować szamba stacjonarne. Można te środki wtedy wykorzystać na 

np. dom kultury czy coś innego. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Trzeba wykorzystać środki unijne. Przyjmuje to jako wniosek. Nad każdym zadaniem trzeba 

się zastanowić. 

 

Henryk Lizak – radny 

Poinformował, że parking koło krzyża Popiełuszki nie jest oznaczony. 

Mieszkańcy uważają, że zadanie to było zrobione na wyrost, a ulicę Markiewicza trzeba 

zrobić. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że na parkingu koło krzyża Popiełuszki musi być postawiony śmietnik. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że swoje stanowisko dotyczące budowy parkingu wyraził na piśmie, Urząd 

Marszałkowski zrobił to jak zrobił. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

 

Ad. 6 

Wolne wnioski i zapytania 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał zażalenie pani Doroty Fifielskiej na wójta gminy. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Wyjaśnił, że państwo Fifielscy złożyli wniosek o warunki zabudowy na działce położonej w 

Czarnowie nad samym kanałem i dostali decyzję odmowną. Odwołali się od decyzji. 

Wysłaliśmy sprawę do ponownego rozpatrzenia do urbanisty pana Fryndta, a w chwili 

obecnej go nie ma. 

Poinformował, że to urbanista jest projektantem decyzji. 

 

Tadeusz Smarz - wójt gminy 

Poinformował, że pracownicy znają kpa. Gdyby decyzja była pozytywna to nie byłoby 

problemu z przekroczeniem terminu. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, ze nie można wydać decyzji na działkę, która nie ma drogi dojazdowej. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 
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Poinformował, że pan Jułkowski powiedział, że w żadnym wypadku nie wpuści państwa 

Fifielskich z dojazdem prze jego prywatny teren. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poinformował, że argumentacja wójta go nie przekonuje, ponieważ kpa jasno określa terminy 

załatwienia spraw. 

Urząd powinien przewidzieć sytuację sezonowości , wysłać pismo i wyznaczyć nowy termin 

załatwienia sprawy. Tego skarga dotyczy. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał pismo Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy w sprawie pisma pana Wiesława 

Rzeszutko dotyczącego uchwały w przedmiocie zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poinformował, że najbardziej usatysfakcjonowałaby mieszkańców budowa śluzy. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, jaka jest propozycja rozwiązania problemu. 

 

Tadeusz Smarz wójt gminy 

Myśli, że należy zorganizować spotkanie z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego , 

Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych, komisji Rady i radcy prawnego. 

 

Zbigniew Drewnowski –przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że ustali z wójtem termin spotkania. 

Przekazał, że wspólne posiedzenie komisji Rady zaplanowane jest na 10 grudnia. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Wnioskuje o postawienie śmietnika na parkingu w Górsku. 

Odczytał wniosek mieszkańców Starego Torunia o ujęcie w budżecie gminy na 2010 rok 

budowy oświetlenia ulicznego na ul. Jaśminowej i Narcyzowej. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że wniosek ten zostanie przekazany wójtowi gminy. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że należy podziękować panu Dudzicowi za prowadzenie drużyny piłki nożnej. 

Zapytał, do jakich wsi płynie miejska woda. 

Śmieci są wyrzucane do lasu bo na niektórych posesjach nie ma śmietników. 

Na sesji jest radny powiatowy pan Surdyka i pan Kwiatkowski. Ulica Księdza Markiewicza 

jest wąska i niebezpieczna wnosi o jej poszerzenie. 

Zgłosił, że na ulicy Nadwiślańskiej koło pana Pawłowskiego są bardzo duże dziury. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że jest zakupiony suchy asfalt tylko trzeba poczekać na odpowiednią pogodę. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy jest komisja, żeby rozliczyć inwestycje pana Wawrzeńczyka. 
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Henryk Lizak – radny 

Zapytał, czym się wójt kierował budując oświetlenie na ulicy Nadwiślańskiej w Górsku koło 

ogródków. 

Poinformował, że być może w przyszłym roku będą reaktywowane drużyny piłkarskie. 

 

Władysława Łuczak - sołtys sołectwa Zawieś Wielka 

Wnioskuje o oświetlenie ulicy Zachodniej i Południowej w Złejwsi Wielkiej i oświetlenie 

osiedla koło byłej mleczarni. 

 

Kazimierz Jędrzejewski – sołtys sołectwa Zławieś Mała 

Poprosił o wyrównanie dróg w Złejwsi Małej. 

Zgłosił, że droga koło pana Wiśniewskiego jest bardzo rozbita, ponieważ jeżdżą tam ciężkie 

samochody i, że koło sklepu pana Ciemnego jest bardzo duża dziura i jak jest mokro nie 

można wejść do sklepu. 

 

Mirosław Trzebiński – radny 

Zapytał pana Surdykę, co powiat zrobił dla gminy w ciągu 3 lat kadencji. 

 

Tadeusz Smarz –wójt gminy 

Podziękowania dla pana Dudzica – ciągle to czyni, a może chodzi o inną formę 

podziękowania. 

Ulica Markiewicza jest drogą powiatową, a dziury na Nadwiślańskiej zostaną naprawione. 

Rozlicznie inwestycji pana Wawrzeńczyka – Rada podjęła uchwałę o przekazaniu mu 

obiektów służby zdrowia i kompetencje Rady się na tym skończyły. 

Oświetlenie ulicy Nadwiślańskiej – był to wniosek, który czekał na realizację kilka lat, na 

działkach tych mieszkają też mieszkańcy. Oświetlenie uliczne potrzebne jest praktycznie 

wszędzie. 

Wszystkie wnioski o oświetlenie są zasadne. 

Uważa, że nie po to rolnicy kupują lepszy sprzęt, żeby im teraz ograniczyć tonaż. 

Drogi na terenie gminy są naprawiane jak to jest tylko możliwe. 

Gmina ma podpisaną umowę ze schroniskiem dla zwierząt, ale usługi schroniska są bardzo 

drogie. 

Zbieranie podpisów pod wnioskiem nie zawsze jest zasadne. 

Z wnioskami o naprawę dróg czy budowę oświetlenia powinna występować rada sołecka. 

Oświetlenie uliczne musi być realizowane sukcesywnie, są to słuszne wnioski. 

Wnioski o naprawę dróg nie muszą być składane na sesji tylko bezpośrednio u pracownika 

pana Andrzeja Sztuwe. 

 

Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Zławieś Wielka 

Mieszkańcy osiedla koło byłej mleczarni w Złejwsi Wielkiej skarżą się na pana Widucha, że 

kieruje swoje ciężkie samochody na te ulice, a na swojej posesji ma nową porządną ulicę i ją 

oszczędza, może należałoby ograniczyć tonaż pojazdów na tym osiedlu. 

 

Mirosław Kwiatkowski kierownik Referatu Rolnictwa 

Podziela zdanie pani sołtys. Ulicą na jego posesji jeżdżą tylko samochody osobowe, a ciężkie 

pojazdy jeżdżą pod lasem. 

Woda z Torunia płynie do Przysieka, Rozgart, Starego Torunia i Czarnego Błota. Wodę z 

Torunia puszczają tylko w pewnych godzinach. W razie awarii wodę można też skierować do 

Górska. 
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Ulica Markiewicza jest drogą powiatową i jeżeli miałby nastąpić jej wykup i poszerzenie to 

wnioskodawcą powinien być powiat. Powiat zastanawia się czy nie przekazać jej gminie, bo 

ulica ta nie ma żadnego połączenia z inną drogą powiatową. 

Nad tą ulicą dyskutuje się przy okazji uchwalania corocznego budżetu. 

Dochodami powiatu są subwencje celowe. Powiat dostaje tylko odpisy z kar na rzecz ochrony 

środowiska. Powiat nie finansuje gmin w żadnym zakresie. My korzystaliśmy ze środków 

powiatu tylko na selektywną zbiórkę odpadów i monitoring pompowni ścieków. Na terenie 

naszej gminy jest kilkadziesiąt kilometrów dróg powiatowych. Potrzebne jest dokończenie 

drogi od Łążyna do drogi krajowej. Zadanie to ma być wykonane w przyszłym roku. 

Wykonano polepszenie drogi  w Czarnym Błocie od mostku w kierunku Bierzgłowa. 

Mieszkańcy gminy dużo spraw załatwiają w geodezji i komunikacji, załatwiają też 

pozwolenia na budowę , czy sprawy w urzędzie pracy. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że sprawa drogi w Górsku jest bardzo pilna. Jest tam duże natężenie ruchu kołowego i 

pieszego i jest zagrożenie bezpieczeństwa. 

Radny jak jest bezradny to zbiera podpisy. Świetlica w Górsku miała być wybudowana w 

2009 roku. Młodzież też zbiera podpisy. 

Przypomniał, że tyle razy mówił, że na ulicę Leśną trzeba nawieźć 2 przyczepy kamienia i też 

zbierze podpisy. 

 

Tadeusz Smarz –wójt gminy 

Poinformował, że też może zebrać podpisy, że radny nic nie robi tylko przeszkadza. 

 

Dariusz Witkowski  – osoba zainteresowana obradami 

Zapytał, co dzieje się z prognozą i ze studium. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Stwierdziła, że młodzież i dzieci nie powinny być w nic mieszane. Czy nie lepiej 

zorganizować zebranie wiejskie żeby mieszkańcy się wypowiedzieli. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Jest zaskoczony wypowiedzią, bo stanowisko Rady było faktyczne, że świetlica miała być 

wybudowania w 2009 roku, a do dzisiaj nie ma lokalizacji, powinna ona stać tam gdzie jest 

apteka. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Miała prawo się zapytać o co chodzi w zbieraniu podpisów. Dom kultury ma lokalizację i robi 

się wszystko, żeby rozpocząć budowę. 

 

Dariusz Witkowski - osoba zainteresowana obradami 

Odnośnie tej drogi, pan Kwiatkowski jest zorientowany. 

 

Poprawka naniesiona przez radnego Krzysztofa Raka 

 

Mirosław Kwiatkowski- Poinformował, że gmina wysłała prognozę do Generalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska w celu uzyskania opinii i otrzymała odpowiedź wzywającą 

do uzupełnienia projektu o: 

Wskazanie terenów niezabudowanych, a planowanych pod zabudowę, na obszarze 

rolniczym przylegającym do rzeki Wisły, na południe od drogi nr 80. 
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Wyjaśnienia przeznaczenia części wyżej wymienionych obszarów cennych przyrodniczo na 

funkcje oznaczone symbolem AG- aktywizacja gospodarcza 

Wskazanie obecnego sposobu zagospodarowania terenu przeznaczonego pod zalesienie. 

Stwierdził, że informacja ta została przesłana do pani projektant i gdy tylko wróci , zostanie 

odesłana do Generalnej Dyrekcji.  

 

 

Mirosław Kwiatkowski –kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że gmina wznowi drogę, bo jest to droga gminna. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Zapytał, czy ma złożyć wniosek o podłączenie do wody. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że nie ma tam żadnej zabudowy w takim przypadku nic nie jest robione. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poinformował, że kilka miesięcy temu zgłaszał problem zdewastowanej wiaty przystankowej 

przy Polomarkecie w Przysieku, do wczoraj szyby nie zostały wstawione. Wójt mówił, że 

złapano sprawców, czy coś w tym kierunku zrobiono. 

Mieszkańcy Błotek sygnalizują zły stan drogi z Przysieka do Błotek przez las, proszą o 

naprawę. 

W związku z wykonanie placu zabaw w Przysieku systemem gospodarczym zaistniały 

usterki, brakuje śrub, domki i huśtawki się rozlatują co stanowi poważne zagrożenie dla 

dzieci. 

Wytłuszczone -poprawka naniesiona przez radnego Raka 

Chodnik jest nie wykończony, zbiera się woda i swojego zadania nie spełnia. 

Należy ustawić znak Parkingu przy krzyżu w Górsku, bo samochody i autobusy zatrzymują 

się na 80- ce, może trzeba tam postawić znak zakazu. 

Zapytał, czy już coś wiadomo na temat wykupu dróg w Czarnowie na osiedlu pana Rolirada. 

Wnioskowaliśmy, żeby w zawiadomieniach o sesji były podawane tytuły uchwał. 

Podatek rolny – wójt trochę przemilczał fakt mówiąc, że jest podobnie jak w innych gminach. 

Nie do końca jest to prawdą, bo w innych gminach jak Lubicz, Dąbrowa Chełmińska 

obniżono do 32 złotych. W Nieszawce jest dzisiaj sesja i jest projekt o obniżenie. Może 

zastanowić się nad obniżeniem u nas kwoty podatku. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że była mowa o podatku na komisjach i radny tego nie zgłosił, zapytał dlaczego 

akurat teraz. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że radny chciał zaistnieć protokóle. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poinformował, że są wolne wnioski i zapytania więc taki wniosek złożył. 

 

Tadeusz Smarz - wójt gminy 

Stwierdził, że nie wie co odpowiedzieć, bo wszystko jest oczywiste. 

Mówił, że w sprawie znaku parking wystąpił do Generalnej Dyrekcji Dróg.  

Jeśli Rada chce od nowa tego słuchać to nie ma problemu. 
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Drogi są rozjechane i naprawiamy je na bieżąco i to nieprawda, że zrobimy wszędzie. 

Chodnikiem w Przysieku się cieszy. 

Zwrócił uwagę radnemu Rakowi, że pamięta , że trzy lata temu na sesji absolutoryjnej 

powiedział, że pękł mit dobrego gospodarza pana wójta, a  w duchu sobie pomyślał – chłopie 

nigdy nie pracowałeś w życiu i nic nie zrobiłeś, to radny Rak chce mnie upokorzyć. 

Plac zabaw, może ktoś odkręcił jakieś śruby. Chodzi o to, żeby mnie zdołować. 

To pan Pobudkiewicz wniósł sprawę palcu zabaw i chodnika i to wszystko było nie z tego 

wskazania. 

Drogi w Czarnowie – nic się w tej sprawie nie zmieniło. 

Jest to drugi koniec gminy i radny chce, żeby tam o nim usłyszeli. 

Uważa, że podatek jest bardzo niski. 

To nie jest szczyt możliwości radnego Raka, a może już niczym nie zaskoczy. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Chciał tylko powiedzieć wójtowi, że ma krótką pamięć, bo wnioski o chodnik i plac zabaw 

zgłaszał, można to sprawdzić w protokóle zanim pan wójt będzie formułował oskarżenia pod 

moim adresem. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Pobudkiewicz to zgłaszał już dawno, takie są fakty, to nie są oskarżenia. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Problem z chodnikiem jest, a na placu zabaw odstają deski, jest to niebezpieczne. Stwierdził, 

że gdyby Wójt rzeczywiście odbywał objazdy po gminie to by zauważył, że taki problem 

faktycznie istnieje.  

 

Wytłuszczone – poprawka naniesiona przez radnego Raka. 

 

Tadeusz Smarz –wójt gminy 

Jest Pan nadzwyczaj arogancki, gminę objeżdżam nie sam tylko jest też przynajmniej dwóch 

pracowników. 

 

Zbigniew Drewnowski –przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, kto jest gospodarzem terenu gdzie jest plac zabaw. 

 

Mirosława Mycak – inspektor ds. Rady Gminy 

Odpowiedziała, że dyrektor szkoły. 

 

Krzysztof Rak – radny 

To co, zgłaszać dyrektorowi? Jako radny nie ma obowiązku zgłaszania. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zgłosić należy dyrektorowi, czy wójt musi wiedzieć i wszyscy radni, że śrubka się odkręciła, 

czy nie ma radny nic innego lepszego do roboty. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Niech radny powie co w życiu zrobił. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Dyrektor może to zgłosić do odpowiedniej osoby, która się tym zajmie. 
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Bogdan Damrat – radny 

Stwierdził, że nie będzie mówił, że jedna żarówka nie świeci w Czarnym Błocie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Gdyby Pan nazywałaby się pan Rak, to na pewno tak by było. 

 

Mateusz Mieszkowski – radny 

Jeżeli nie pali się jakaś lampa to dzwoni do energetyki do Pędzewa. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Poprosił przewodniczącego, żeby tak nie traktował sprawy, to jest sesja, to są sprawy, które 

wnoszą mieszkańcy i najdrobniejsza rzecz, która zagraża bezpieczeństwu musi być zgłoszona. 

Proszę nie negować takich spraw, przewodniczący zamyka radnym usta. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, komu zamyka usta, o co radny go oskarża, proszę powiedzieć komu nie udzieliłem 

głosu. 

 

Jan Surdyka – radny powiatowy 

Stwierdził, że dyskusja może do czegoś doprowadzi. 

Nie został zaproszenia na sesję więc nie mógł przygotować wypowiedzi o 3 letniej pracy. 

Potwierdził, co powiedział radny Kwiatkowski. Powiat współpracuje też z organizacjami 

pozarządowymi. Są dużo ważniejsze drogi powiatowe na terenie gminy niż ulica 

Markiewicza. 

Powiat ma mało własnych środków finansowych, dużo korzysta ze środków unijnych. 

W najgorszym stanie jest droga Łążyn – Zarośle Cienkie i wszystko będzie zrobione, żeby 

była wykonana w przyszłym roku. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Zapytał, czy gmina może wyegzekwować od mieszkańców obowiązek posiadania numeru 

posesji.  

Poinformował, że kotłownia w ośrodku zdrowia została przekazana mieszkańcom. 

Koło ośrodka w Złejwsi Wielkiej powstało targowisko i pojawiło się bardzo dużo śmieci, a 

one nie są  ośrodka, poza tym za ośrodkiem leży gruz z przed 5 lat. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Spróbuje zwrócić uwagę na numery posesji poprzez sołtysów.  

Nie ma wpływu na to, gdzie handlujący zanoszą śmieci. 

Spróbuje załatwić wywiezienie gruzu. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Ubolewa nad tym, że kolega /dotyczy radnego powiatowego pana Surdyki/ okłamał go w 

żywe oczy jako radny powiatowy, bo tak się nie mówi, że drogę będziemy mieli do jeziora, 

nie mówiąc o drodze do kościoła. Trzeba powiedzieć nie mam wpływu są inni decydenci i 

koniec. 

 

 

Ponieważ nikt nie zabierał głosu przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady. 
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                                                                                                   Przewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                                         Zbigniew Drewnowski 

Protokółowała: 

Mirosława Mycak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


